
  

PROTOKÓŁ  Nr 9/2015  

z posiedzenia Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski  

z dnia 19 października 2015 r. 

 

 

 Posiedzenie odbyło się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski w godz. 

13.00 – 13.35. 

 W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie komisji: 

1. TEREBUN MONIKA  - Przewodnicząca 

2. BOROWSKI ANDRZEJ – członek komisji 

3. GAŁUSZEWSKI WALENTY – członek komisji 

4. OLSZEWSKI STANISŁAW – członek komisji 

5. ONACIK JERZY – członek komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

 

Przebieg posiedzenia protokołowała Inspektor ALA WAWULSKA. 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.   

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi  Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji IRENA TISZUK przywitała wszystkich obecnych na posiedzeniu 

Komisji, po czym zapoznała z następującym porządkiem posiedzenia. 

 

P o r z ą d e k  p o s i e d z e n i a: 

1. Zaopiniowanie materiałów na X Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 22 października 2015 

roku: 

1a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 rok; 

1b) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie wsi 

Hryniewicze Duże; 

1c) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości od 

osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski.. 

1d) Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 

Bielsk Podlaski na realizację inwestycji drogowej „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1688B 

Piliki-Pietrzykowo Gołąbki-Bolesty-Skrzypki Duże-Skrzypki Małe-Truski. 

2. Sprawy bieżące.    

R e a l i z a c j a  p o r z ą d k u  p o s i e d z e n i a: 

 

Ad. 1a) 

Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian w budżecie gminy na 2015 rok, stanowi Załącznik 

Nr 3 do protokołu. Przewodnicząca Komisji MONIKA TEREBUN odczytała fragment wniosku, po 

czym jego treść przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. Poinformowała też, 



że projekt uchwały przed sesją zostanie uzupełniony o środki na wypłatę diet członkom 

obwodowych komisji wyborczych (13.500 zł). Pismo Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego jeszcze 

nie wpłynęło. 

Uwag i pytań nie zgłoszono.  Projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 

jednogłośnie. 

 

Ad. 1b) 

Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części gruntów położonych w obrębie 

wsi Hryniewicze Duże, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Jego treść odczytała radna MONIKA 

TEREBUN – Przewodnicząca Komisji. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, że cmentarz w Hryniewiczach Dużych istnieje od dawna, a 

aktualnie Proboszcz parafii chce poszerzyć ten teren. W tej sytuacji należy uruchomić procedurę 

planistyczną, która jest czasochłonna. Końcowym jej efektem będzie uchwalenie planu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie. 

 

Ad. 1c) 

Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

nieruchomości od osoby fizycznej na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. Jego treść przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Wyjaśniła, że jest możliwość 

poszerzenia istniejącej w obrębie gruntów wsi Ploski drogi o szerokości 5 metrów o kolejne 3 

metry. Jeden z mieszkańców deklaruje nieodpłatne przekazanie  działek wzdłuż tej drogi. Pani Wójt 

powiedziała, że po przeanalizowaniu mapki, miała wątpliwości, czy droga będzie poszerzona na 

całej swej długości, aż do rowu. Jeśli wzdłuż dalszej części drogi, położone działki należą do innego 

właściciela, trzeba będzie wystąpić z prośbą o przekazanie ich gminie. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zapytał, jakie korzyści będzie miał oddający nieruchomości ? 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że przy okazji sprzedaży działek, będzie w tej okolicy 

lepsza infrastruktura. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie 

jednogłośnie. 

 

Ad. 1d) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący zabezpieczenia środków finansowych  w budżecie Gminy Bielsk 

Podlaski na realizację inwestycji drogowej realizowanej przez Powiat Bielski na zadanie pod nazwą 

„Przebudowa drogi powiatowej Nr 1688 B Piliki-Pietrzykowo Gołąbki-Bolesty-Skrzypki Duże-

Skrzypki Małe-Truski”, stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. 

 Wniosek oraz projekt uchwały omówiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. Poinformowała, że 

Starosta w terminie do końca października br. wystąpi z wnioskiem o tzw. „schetynówkę”. Przyjęcie 

uchwały intencyjnej w celu zabezpieczenia środków w budżecie na 2016 rok przyczyni się do   

przyznania dodatkowych punktów przy ocenie wniosku, jako potwierdzenie współpracy między 

samorządami podczas realizacji inwestycji. Podobnie będzie podczas ubiegania się przez gminę o 

„schetynówkę” na drogę Szastały – szkółka w Grabowcu. Pani Wójt poinformowała, że wartość 

inwestycji powiatowej przekracza 7 mln złotych, ze „schetynówki” można pozyskać 3 mln zł, więc 

pozostałe 4 mln zł zostanie podzielone między oba samorządy (po 2 mln zł). Ostateczna kwota 

będzie znana po rozstrzygnięciu przetargu. Dodała, że inwestycja jest przewidziana na 2016 rok, 

bowiem nie można jej realizacji rozłożyć na kilka lat, tak jak jest to możliwe w przypadku 

inwestycji dofinansowywanych z PROW.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zapytał, co będzie, jeśli 

inwestycja będzie droższa? Przypomniał, że kilka lat temu tworzyła się koncepcja współpracy z 

Powiatem. Wyraził swoje obawy, że gmina, dofinansowując w takiej wysokości inwestycje 

powiatowe, pozbywa się pieniędzy kosztem własnych inwestycji. Do budowy chodnika w Parcewie, 

Powiat nie dokładał się finansowo. Powiedział, że trzeba uważać, aby nie realizować drogich 



inwestycji. Kwota omawianej inwestycji trochę przeraża, ale trzeba przyznać, że idea w gruncie 

rzeczy jest słuszna. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że każdy chce na swoim terenie coś zrobić. Droga ta 

jest bardzo ważna, bo mieszkańcy nie mają asfaltowego wyjazdu ze swoich miejscowości. Pani 

Wójt podkreśliła, że wszystkie drogi są ważne, ale trzeba pamiętać o tym, że mieszkańców nie 

interesuje, czyja jest ta droga, chcą aby była asfaltowa. Mówiąc o współpracy z Powiatem 

podkreśliła, że w swoich sprawozdaniach Powiat zawsze informuje o udziale gmin w realizacji 

inwestycji drogowych. Powiedziała, że do zrobienia jest jeszcze sporo, m.in. droga w Widowie, 

droga do Hryniewicz Dużych, o której mówi się już od 8 lat, a pieniędzy na inwestycje drogowe 

ciągle jest za mało. 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie. 

 

Ad. 2) 

W sprawach bieżących: 

- Pani Wójt zaapelowała o udział w konsultacjach Lokalnej Grupy Działania „Puszcza 

Białowieska” w dniu 2 listopada o godz. 12.oo w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Radny 

WALENTY GAŁUSZEWSKI interesował się tym, czy z LGD gmina może jeszcze otrzymać jakieś 

dofinansowanie. RAISA RAJECKA potwierdziła, że będzie taka możliwość, oprócz inwestycji 

drogowych, które można będzie realizować w ramach PROW. Jeśli tak, to radny zaproponował 

skorzystanie z działania „Poprawa bezpieczeństwa” na budowę garażu OSP w Parcewie. Dodał 

przy tym, że jego zdaniem należy odchodzić od dofinansowywania agroturystyki. Pani Wójt 

zachęciła do udziału w spotkaniu i zabiegania o dodatkowe źródła finansowania. 

Przewodnicząca Komisji MONIKA TEREBUN zapytała, czy gmina może pozyskać z LGD środki 

na budowę boiska przy świetlicy wiejskiej ? Pani Wójt odpowiedziała, że jak pojawi się taka 

możliwość, gmina będzie zabiegać o to. Trzeba jednak pamiętać o tym, że budżet gminy również 

jest ograniczony. 

Innych spraw nie zgłoszono.  

 

      Protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska  

 

   Przewodniczący Komisji: 

   MONIKA TEREBUN  …………………… 

    

Członkowie Komisji: 

   ANDRZEJ BOROWSKI …………………… 

 

   WALENTY GAŁUSZEWSKI …………………… 

 

   STANISŁAW OLSZEWSKI …………………… 

 

   JERZY ONACIK  ……………………. 

  


